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Nyár indító interjú Schmidt Csaba polgármesterrel 

Az elmúlt napokban jelent 
meg a hír, hogy a Fidesz tatabá-
nyai csoportja ismét Önt jelöli 
a polgármesteri posztra. Ezek 
szerint újra indul? 

 Ha a tatabányaiak ismét ki-
tüntetnek bizalmukkal, akkor 
a következő öt évben is a város 
fejlesztésén fogok dolgozni. Szá-
momra egy fontos jelzés, hogy a 
Fidesz helyi szervezete egyhan-
gúlag támogatott. Városunk len-
dületesen fejlődik, mely fejlődés 
mögött igazi csapatmunka van. 
A közös sikerhez mindenkire 
szükség van: a képviselő-testület 
tagjaira, a város országgyűlési 
képviselőjére, az intézményve-
zetőkre, a Polgármesteri Hivatal 
munkatársaira, az önkormány-
zati cégek dolgozóira, a sikeres 
tatabányai vállalkozásokra a leg-
kisebbektől a legnagyobbakig és 
természetesen a Kormány támo-
gatására is. Látunk más városo-
kat a megyén belül és azon kívül 
is, ahol viták és az országos párt-
politika uralja a közéletet. Ezek 
a települések általában rengeteg 
lehetőséget szalasztanak el. Ta-
tabánya fiatal településként egy 
esélyt sem szalaszthat el. 

A Kormány támogatása el-
sősorban pénzügyi támogatást 
jelent? 

Meghatározó eleme a támoga-
tásnak a Modern Városok Prog-
ram, amely több évtizede nem lá-
tott fejlesztési program elindítását 
tette lehetővé városunkban, de ta-
lán ennél is fontosabb a Kormány 
által létrehozott vállalkozás- és 
családbarát gazdasági környezet. 
Biztos megélhetés nélkül nehéz 
örülni bármilyen előremutató fej-
lesztésnek. A gazdasági környezet 
eredményeként az elmúlt években 
több ezer új munkahely jött létre a 
városunkban. Elértük, hogy a cé-
gek versenyeznek a jobbnál jobb 
ajánlatokkal a dolgozókért, így 
nemcsak a munkahelyek száma, 
hanem az ipari parkban dolgozók 
fizetése is dinamikusan nő. Van 
olyan vállalat Tatabányán, amelyik 
30 %-os bérfejlesztést hajtott végre. 

A családbarát gazdasági kör-
nyezetet is említette, mire gon-
dolt ezzel? 

Óvodák, bölcsődék fejlesztésé-
nek támogatására és az otthont-
eremtési program elindulására. 
2010-ben, amikor polgármester 
lettem, a fogadóóráimon többnyi-
re a devizahitel csapdájába került 
családok fordultak hozzám, akik 
a balliberális kormányok politiká-
ja miatt kerültek bajba. Ma ezzel 
szemben lakásépítési „bumm” van 
a városban, mert a tatabányaiak 

ismét bíznak a jövőbe, és a CSOK 
támogatással, valamint önerővel 
újra bele mernek vágni a lakásvá-
sárlásba. A város ezeket a fejleszté-
seket és a családiház-építéseket is 
kedvezményes telek biztosításával 
támogatja.

Kormányzati és pályázati forrá-
sokból a város összes bölcsődéjét 
fel tudtuk újítani, míg az óvodák 
esetében a következő öt évben 
szeretnénk elérni ugyanezt. Az 
elmúlt években felújítottuk a Móra 
Ferenc Óvodát, a Kodály Zoltán 
Óvodát, a Sárberki Óvodát, a Tu-
rul Óvodát, a Gyermekkert Óvo-
dát és még az idei évben tervezzük 
megkezdeni a Benedek Elek-, a 
Micimackó- és az Arany János 
Óvoda felújítását. 

A nyár beköszöntével a be-
ruházások és a felújítások is na-
gyobb ütemre kapcsoltak? 

 Az út- es járdafelújítások, illetve 
-építések valóban nagy ütemben 
zajlanak a város minden részén. 
Az egyik legnehezebb és közle-
kedésileg leginkább meghatározó 
fejlesztéssel, a kertvárosi körfor-
galom direkt ágának kiépítésével 
végeztünk. A következő, a város 
közlekedésére hatást gyakorló 
munka a Dózsa György híd új-
városi hídfőjének az aszfaltozása 
lesz. Igyekszünk majd a kivitele-
zővel a legkevesebb fennakadást 
okozni. Elkezdődött a Béke út és a 
Semmelweis út, valamint a Réti út 
felújítása is. Folynak járdaépítések 
városszerte Kertvárosban, Sárbe-
rekben, a Paradicsomkertben és 
Újvárosban is.

Az épület-felújítások is ilyen 
nagy ütemben zajlanak?

Vannak jó példák és van, 
ahol érezzük a szakemberhiány 
hatásait. Az Árpád Gimnázium 
esetén a kivitelező nagy erők-
kel dolgozik, hogy tanévet már 
a megújult épületben tudják 
kezdeni a diákok. A sportcsar-
nok, amit a TSC épít, szintén jó 
ütemben halad – a tervek sze-
rint szeptember közepén-végén 
a diákok birtokba vehetik az 
épületet. A városközponti épít-
kezések közül mind az új kollé-
gium, mind a könyvtár építése 
jó ütemben halad. A Tulipános 
Háznál nem várt nehézségeket 
kellett elhárítani a kivitelező-
nek, amelyek után ma már nagy 
erőkkel folyik a munka, de ter-
mészetesen a restaurálás min-
dig sokkal lassabb folyamat, 
mint egy új épület építése. Ter-
veink szerint ősszel ezt az épü-
letet is birtokba tudjuk venni.

Végére ért a felsorolásnak?

 Nem, de ha minden épít-
kezéséről mondanék egy mon-
datot, akkor nem interjú lenne 
ez a cikk, hanem egy termelési 
beszámoló. A tatabányaiak tü-
relmét szeretném kérni, mert 
ennyi beruházás természetesen 
fennakadást okoz a város éle-
tében, de megéri a kellemet-
lenség, mert nemcsak megje-
lenésében, hanem funkcióban 
is újjászületett épületeket és 
köztereket fogunk visszakapni 
a felújítások után.

Tatabányaiak ismét
bíznak a jövőben

Tatabányára is ellátoga-
tott a Bátrak Ligája. Öt tér-
ségi és öt határon túli isko-
la mérhette össze tudását 
és ügyességét a sportese-
ményen és a Rákóczi Kupa 
tesztjén. A versenysoroza-
tot a Honvédelmi Sport-
szövetség rendezte meg a 
Földi Imre Sportcsarnok-
ban. A szervezet sport-
programját az általános 
iskolák hetedik osztályos 
tanulóinak hirdette meg. 
A csapatok ügyességi, logi-
kai, elméleti és akadályver-
senyeket teljesítettek a nap 
során. 

Tatabányáról két iskola is ne-
vezett a Bátrak Ligája verseny-
be. Öt térségi és öt határon túli 
csapat vetélkedett egymással a 
Földi Imre Sportcsarnokban. A 
Dózsa György Sportiskola di-
ákjai is köztük voltak. A prog-
ramban résztvevő iskolák 500 

ezer forint értékű sportszercso-
magot kapnak a Honvédelmi 
Sportszövetségtől. A júniusi or-
szágos döntőben is értékes nye-
reményekért küzdenek majd.

Nemcsak a versenyzők, ha-

nem szurkolóik is eljöttek Tata-
bányára. Érsekújvárról, Bősről, 
Észak-Komáromból érkeztek 
látogatók és csapatok, de kép-
viseltette magát Esztergom és 
Győr is. A Dózsa György Spor-

tiskola csapata nyerte meg a 
tatabányai fordulót, bekerült 
az országos döntőbe. Második 
helyezést értek el a bősiek, a 
képzeletbeli bronzérmet pedig 
az észak-komáromiak kapták.

Tatabányai siker a bátrak versenyén

  Sok csapat mérte össze erejét a tatabányai versenyen

Újabb intézményeket fogadtak örökbe

Újabb vállalatok 
csatlakoztak az önkor-
mányzat által évekkel 
ezelőtt elindított „Kéz 
a kézben” programhoz. 
A kezdeményezés kere-
tében a vállalkozások 
társadalmi felelősség-

vállalási programjuk 
keretében nevelési-ok-
tatási intézményeket tá-
mogatnak, melynek cél-
ja, hogy szoros és hosszú 
távú együttműködés jöj-
jön létre a cégek és az in-
tézmények között.

Ez alkalommal öt intéz-
mény képviselője vehetett 
át „Örökbefogadási tanúsít-
ványt” az örökbefogadó cégek 
részéről. A Bridgestone Tata-
bánya Termelő Kft. az Arany 
János Óvodát, illetve a Bánki 
Donát Péch Antal Szakgimná-
zium és Szakközépiskolát fo-
gadta örökbe.  A cég nevében 
Topolcsik Melinda ügyvezető 
igazgató asszony nyújtotta át 
a táblát Sztán Józsefné intéz-
ményvezető asszonynak és 
Akács Róbert intézményveze-
tőnek. A Motor-Classic Zrt. a 
Kodály Zoltán Óvoda Mici-
mackó Óvoda Telephelyét vet-
te szárnyai alá, a Reckitt Benc-
kiser a Tatabányai Egyesített 
Bölcsődék Székhely Intéz-
ményét támogatja a jövőben, 

míg a Harman Becker Kft.  a 
Benedek Elek Óvoda – Móra 
Ferenc Óvoda Telephelyét fo-
gadta örökbe.

Schmidt Csaba polgár-
mester köszöntő beszédében 
elmondta, hogy a „Kéz a kéz-
ben” program létrehozása-
kor az volt a cél, hogy egy élő 
kapcsolat alakuljon ki a cégek 
és az intézmények között. Fel-
hívta a figyelmet a társadalmi 
felelősségvállalás és önkéntes 
segítségnyújtás fontosságára 
és szükségességére és kiemelte, 
hogy az Önkormányzat sze-
retné, ha kötődés, illetve két-
oldalú, dinamikus kapcsolat 
alakulna ki az örökbefogadott 
nevelési-oktatási intézmények 
és a városban működő örök-
befogadó vállalatok között.

   "Örökbefogadási tanúsítványt" vehettek át az intézmények
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IDÉN IS MEGTÖLTÖTTE A VÁROSKÖZPONTOT A 

SÖRFESZTIVÁL
Kowalsky meg a Vega, 

Hooligans, Bagossy 
Brothers Company – a 
fesztiválszezon népsze-
rű és feltörekvő magyar 
sztárjai léptek fel a 7. 
Tatabányai Sörfesztivá-
lon. Péntektől vasárna-
pig minden este megtelt 
az Árpád tér és környé-
ke: az idei évben is több 
ezren választották prog-
ramjuknak a város leg-
nagyobb buliját.

„Szerencsére idén is re-
mek hangulatú hétvégét 
tudhatunk magunk mögött” 
– értékelte a fesztivált Szut-
ter Levente, a szervező Ta-
tabánya Pont vezetője. „Úgy 
érzem, jól sikerült a fellé-

pők kiválasztása, minden 
korosztály megtalálta a neki 
tetsző előadót a kínálatban. 
Péntek este a Kowalsky meg 
a Vega rengeteg embert 
vonzott a városközpontba, 
de a Bagossy Brothers Com-
pany koncertje is felejthe-
tetlen élményt jelentett so-
kak számára, hogy csak két 
kiemelkedő pontját említ-
sem a három napnak.”

Már a fesztivál első nap-
ján hatalmas tömeg gyűlt 
össze a belvárosban, hiszen 
sokak két kedvence, a Hoo-
ligans és a Kowalsky meg a 
Vega lépett színpadra, mi-
közben a Posta parkolóban, 
vagyis új helyszínen felállí-
tott másik színpadon a Use-
me, a Fish! és a Road tartott 

kiváló hangulatú koncertet. 
A rendezvény hangulatát 
másnap a megye rádiójá-
nak kitelepülése, valamint 
a Kiscsillag, a Bagossy Brot-

hers Company és a Vad 
Fruttik fellépése fokozta, 
különösen az egyre népsze-
rűbb Bagossy Brothers bu-
lija mozgatta meg a táncos 
lábakat.

Vasárnap a helyi akroba-
tikus rock’n’roll és mazso-
rett csoportok bemutatko-
zása után a Bikini örökzöld 
slágereit élvezhette a közön-
ség. A hangulat nem volt 
rosszabb a másik színpadon 
sem: itt a „Kalandor” című 
dalukkal berobbant Soul-
wave és az Intim Torna Il-
legál csapott a húrok közé. 

A koncertek mellett a 
finom harapnivalók és a 
sörkülönlegességek vonzot-
ták a látogatókat. Ízesített, 
gyümölcsös aromájú cseh 
sörök, Tatabánya Söre és a 
hagyományos, klasszikus 
nedűk is várták a szomjukat 
oltani vágyókat. A Tatabá-
nyai Sörfesztivál tehát őrzi 
népszerűségét, és már évek 
óta nemcsak a város, hanem 
a térség egyik kiemelkedő 
rendezvénye is.  A finomságok is sokakat vonzottak

 Sokan tomboltak a koncerteken

Örömmel tértek vissza a
„huligánok”

A Tatabányai Sörfesztivál 
hét éves története során már 
korábban is találkozhat-
tak a rajongók a Hooligans 
tagjaival: a „huligánok” 
már kétszer is felléptek vá-
rosunk nagyszabású nyá-
ri programján, és idén is 
örömmel tértek vissza.

„Az egyik itteni koncert igen 
emlékezetes fellépés volt” – ele-
veníti fel akkori élményeit Ör-
dög Tibor „Csipa”, az együttes 
frontembere. „2016-ban a tata-
bányai koncertünk napjára esett 

a magyar labdarúgó váloga-
tott sorsdöntő Európa-bajnoki 
meccse Izland ellen, és azt itt, az 
Árpád téren szurkoltuk végig. 
Mivel a válogatott továbbjutott 
a csoportból, különösen jó han-
gulatban vágtunk bele a buliba.”

A Hooligans már 23 éve 
aktív részese a magyar köny-
nyűzenének, ez idő alatt már 
16 albumot jelentettek meg. A 
zenekar munkásságát nemcsak 
a közönség, hanem a szakma is 
elismeri: 2004 óta összesen hét 
Fonogram díjat vehettek át az 
együttes tagjai.

   A rádió stábja a nyertesekkel

Álomutazással kedveskedett
hallgatójának a megye rádiója

Különleges játékkal, 
népszerű fotókerettel és 
látványos megjelenéssel 
érkezett a 7. Tatabányai 
Sörfesztiválra az idén tíz 
éves Forrás Rádió.

A megye rádiójában az ese-
mény előtti napokban már zaj-
lott a „Zenekirakó” nevű játék, 
aminek fődíját, egy félmillió 
forint értékű álomutazást a 
sörfesztiválon adták át. A játék 
még a helyszínen is folytató-
dott: két nap alatt több százan 
mérhették össze erejüket a ki-

rakós játékban, de a rádió kö-
zösségi portálokat idéző, hor-
dozható képkeretével is sokan 
fotózkodtak. Az álomutazást 
végül Mészáros Amira és csa-
ládja nyerte meg, a nyereményt 
jelképező táblát a Kiscsillag ze-
nekar koncertje előtt vehették 
át a színpadon a rádió munka-
társaitól. A szervező Tatabánya 
Pont csapata egy apró ajándék-
kal is kedveskedett a rádiósok-
nak: a csillagok 2009. augusz-
tus 20-i állásáról készített képet 
adtak át nekik – aznap indult el 
ugyanis a Forrás Rádió adása.

Európa után Tatabányát is meghódították Kowáék
Teljesen megtelt a város-

központ a Kowalsky meg a 
Vega péntek esti koncertjére 
a Tatabányai Sörfesztiválon. 
Hiába a késői, 22 órás kezdés, 
ameddig a szem ellátott, em-
berek álltak az Árpád téren és 
környékén a népszerű zene-
kar fellépése alatt.

„Öt-hat évvel ezelőtt már ját-
szottunk a Tatabányai Sörfesz-
tiválon, és kimondottan jó buli 
volt, így nagy örömmel fogadtuk 
el ismét a meghívást” – hangsú-
lyozta Szórád Csaba „Jimmy”, a 
zenekar basszusgitárosa. „Sze-
rencsére azt mondhatom, hogy 
kimondottan pörgős évünk 
van. A tavasz elejét az európai 

turnéval kezdtük, ami egyedül-
álló volt a Kowalsky meg a Vega 
történetében. Első alkalommal 
léptünk fel Bécsben, Zürichben, 
Münchenben, de Londonba is 
visszatértünk. Ezt követte a klub-
turnénk Magyarországon, majd 
természetesen az elmúlt hetek-
ben, a nyár elején beindult a fesz-
tiválidőszak is.”

A Kowalsky meg a Vega évek 
óta hazánk egyik legkedveltebb 
zenekara. Az 1999 óta aktív 
banda a tanulságos, mégis egy-
szerűen érthető dalszövegeivel 
és fülbemászó dallamaival min-
den korosztály kedvence. Évente 
Magyarország, továbbá Erdély és 
a Felvidék területén több mint 
száz koncertet adnak.

  Kowáék idén is hatalmas bulit csaptak

  A Hooligans mindig örömmel jön Tatabányára
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Átadták a Molnár Já-
nos Pedagógiai Díja-
kat, a Zöld Ág Díjat és 
a Pedagógus Szolgálati 
Emlékérmeket pedagó-
gusnap alkalmából. A 
Városházán rendezett 
ünnepségen Schmidt 
Csaba polgármester kö-
szöntötte a díjazotta-
kat. 

Molnár János Díjban 
részesült Bakos Gergely-
né, Kajsza Gyula és Jahn 
György. A Zöld Ág Díjat 
idén Ácsi Gizella vehette át.

Ó v o d ap e d a g ó g u s o k at , 
tanítókat és tanárokat kö-
szöntöttek a Városházán 
pedagógusnap alkalmából. 
Pedagógus Szolgálati Emlé-
kéremmel ismerték el azok 
munkásságát, akik több 
mint 25 éve nevelnek és 
tanítanak a város óvodái-

ban és iskoláiban. Az em-
lékérmeket Bencsik János 
országgyűlési képviselő és 
John Katalin alpolgármes-
ter adta át. Schmidt Csaba, 
Tatabánya polgármestere 
köszöntőbeszédében el-
mondta, évtizedek óta nem 
látott oktatásfejlesztés zaj-
lik Tatabányán, ezért a jö-
vőben is számítanak a város 
elhivatott pedagógusaira.

Hárman vehettek át Mol-
nár János Díjat kiemelkedő 
oktatási és nevelési tevé-
kenységükért. A Benedek 
Elek Óvoda kiváló peda-
gógusa, Bakos Gergelyné 
három munkaközösségnek 
is tagja, valamint az Önér-
tékelési Csoport vezetője. 
Rendszeresen lát el mento-
ri feladatokat. Kajsza Gyula 
a Dózsakerti Váci Mihály 
Általános Iskola tanára. 
Matematika szakkört vezet, 

tanítványait eredményesen 
készíti fel a megyei és vá-
rosi tanulmányi versenyek-
re. Jahn György 1985-ben 
szerzett gépészmérnöki ok-
levelet, majd a Tatabányai 
Szénbányáknál kezdett el 
dolgozni. 1990 óta tanít a 
mai Péch Antal Műszaki 
Szakgimnáziumban, pá-
lyafutása során egyetemi 
szintű matematika tanári 
végzettséget szerzett. A ta-
tabányai Edutus Egyetem 
gyakorlati tanára is. Elhi-
vatott tanári tevékenységét 
ismerték el Molnár János 
Díjjal. Méltatásában el-
hangzott, hogy neve kitűnő 
referenciát jelent diákjai 
számára, amikor állást ke-
resnek tatabányai vállala-
toknál.

A város környezet– és ter-
mészetvédelmében, a kör-
nyezeti nevelésben kiemel-

kedő teljesítményt nyújtó 
pedagógus kaphatja a Zöld 
Ág Díjat. A képviselőtes-
tület 2019-ben Ácsi Gizel-
lát tartotta méltónak erre 
a kitüntetésre. A Herman 
Ottó természetbúvár váro-
si verseny szervezője, aktív 
szerepelt vállal az iskolai 
ÖKO programok szerve-
zésében. Ácsi Gizella a 
Herman Ottó Általános Is-
kola földrajz-, testnevelés 
és egészségtan szakos ta-
nára.

Schmidt Csaba polgár-
mester miniszteri elis-
merő okleveleket adott át 
hét pedagógusnak, míg a 
Pedagógus Szolgálati Em-
lékérmet 36-an vehették 
át. Az ünnepségen a Szé-
chenyi István Általános Is-
kola diákjai adtak műsort: 
dalokkal és versekkel kö-
szöntötték a tanárokat.

  A díjazott pedagógusok az ünnepségen

Pedagógusokat díjaztak
a Városházán

Bakos Gergelyné 1993-ban 
végzett a Budapesti Tanítókép-
ző Főiskola óvodapedagógus 
szakán. Pályakezdőként került 
a Tatabányai Ságvári Endre 
Óvodába, mai nevén Tatabá-
nyai Benedek Elek Óvodában, 
ahol azóta is dolgozik. Az el-
telt 26 év alatt mindig odaadó-
an és lelkiismeretesen végezte 
és végzi munkáját. A rábízott 
gyermekeknek tudása legjavát 

nyújtja, csoportjára a nyugodt, 
családias légkör jellemző. 
Csoportbéli munkája mellett 
állandó, meghatározó tagja 
az óvodában működő három 
munkaközösségnek is: Báb-, 
Egészségnevelési-és Művésze-
ti munkaközösségnek. 2015 
óta az intézmény Önértékelési 
Csoport vezetője, melyet nagy 
elhivatottsággal, precizitással 
lát el. Megbízható, naprakész 

szakmai, módszertani tudása, 
empatikus és türelmes szemé-
lyisége miatt rendszeresen lát 
el mentori teendőket főiskolai 
hallgatók, illetve gyakornokok 
esetében. 

Kajsza Gyula 1980-ban vég-
zett Egerben, a Ho Shi Minh 
Tanárképző Főiskolán, ahol 
matematika és műszaki isme-
retek szakos általános iskolai 
tanári diplomát szerzett. Első 
munkahelye Salgótarjában 
volt, majd családalapítást kö-
vetően került Tatabányára, a 
Bánhidai Általános iskolába, 
ahol 18 évig tanított, majd 
az iskola igazgató-helyettesi 
feladatait is lelkiismeretesen 
ellátta. 1999-ben került a Dó-
zsakerti Váci Mihály Általá-
nos Iskolába, ahol jelenleg is 
tanít. Pályafutása 38 éve alatt 
minden tanévben kimagasló 
szakmai munkát végzett. Ma-
gas színvonalú matematika 
szakkört vezet, ahol tanítvá-
nyait eredményesen készíti 
fel a tanulmányi versenyekre. 

Szívügyének tekinti, hogy ta-
nítványai ne csak tudják, de 
szeressék is a matematikát.

Jahn György 1985-ben szer-
zett gépészmérnöki oklevelet 
a Budapesti Műszaki Egyete-
men. Ezt követően a Tatabá-
nyai Szénbányáknál kezdett 
el dolgozni. 1990-ben került 
a mai Pech Antal Műszaki 
Szakgimnázium jogelőd in-
tézményébe, ahol a műszaki 
szaktantárgyak mellett folya-
matosan képezte magát, 1998-
ban főiskolai, 2009-ben pedig 
egyetemi szintű matematika 
tanári végzettséget szerzett. 
A mechatronikai technikus 
képzés elindulása után a pneu-
matikai, elektro-pneumatikai, 
PLC és hidraulikai ismeretek 
oktatására specializálódott. 
A 2014/2015-ös tanév óta a 
tatabányai Edutus Egyetem 
gyakorlati tanára is a mechat-
ronikai mérnökképzésben. 
Foglalkozásait, óráit gondosan 
megtervezi, logikusan felépíti. 
A tanulók tudását folyamato-
san méri, lehetőséget ad a ja-
vításra. A tatabányai ipari park 
cégeinél már garanciát jelent a 
neve a felvételizőnek, ameny-
nyiben kiderül, hogy a jelent-
kező nála tanulta a pneumati-
kát, elektro-pneumatikát.

MOLNÁR JÁNOS DÍJAS 
PEDAGÓGUSOK

  Kajsza Gyula veszi át a díjat Schmidt Csaba polgármestertől

ZÖLD ÁG DÍJAS PEDAGÓGUS
Ácsi Gizella a környezeti neve-

lésben kiemelkedő teljesítményt 
nyújt hosszú évek óta. A Herman 
Ottó természetbúvár városi ver-
seny szervezője immár 28 éve. 
1991-ben indította útjára ezt a 
versenyt, amely a természet isme-
retére, védelmére épül. Játékos, a 
kamaszok élettani sajátosságainak 
megfelelően összeállított elméleti 
és gyakorlati feladatokból áll. A 
versenyzők előzetes feladatokat 
kapnak, amely aktív, alkotó tevé-
kenységükre épül. A verseny tema-
tikája a következő területekre épül: 
a környezetvédelemmel kapcsola-
tos, lényeges fogalmakra. 

Pedagógus Szolgálati Emlékér-
met vehetett át: Antalovitsné Nagy 
Valéria, Basternák Antal, Bikali 
Zoltánné, Burger Judit, Cserhalmi-
né Péter Gizella Ilona, Csizsek Klá-
ra, Csőváriné Patkó Edit, Demeter 
Attiláné, Eichkerné Mészáros Zsu-
zsanna, Frank Márta, Gáspár Esz-
ter, Herczegné Körmendi Ilona, 
Imeli Lászlóné, Járfás Tünde Má-
ria, Kiss Genovéva, Korom Ilona 
Melinda, Korona Erzsébet, Lacz-
kóné Csermely Mária, Lengyel 
Klára, Major P. Gáborné, Mészáros 
Györgyné, Mihályfi Sándorné, Né-
methné Müller Ilona, Nyuzó Éva 
Ágnes, Ötvös Jánosné, Pálócziné 

Papp Ildikó, Pesti Béla János, Ra-
csek Istvánné, Steiner Gabriella, 
Szabó József, Szalay Miklósné, Szé-

kely Judit, Varga Istvánné, Vargáné 
Freund Zsuzsanna, Vereszki István 
és Vérné Szabó Erzsébet.

   Ácsi Gizella életútját is elismerte a város
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Mik voltak a legfontosabb beruházások a körzetben?

A Gál István lakótelep ötéves fejlesztési programja három 
pillére épült: a nagy lélekszám és a lakótelepi jelleg miatt a 
közösségi terek megteremtése-a közterületek fejlesztése, vala-
mint az intézmények felújítása volt a stratégiánk, a változatos 
domborzatú épített terület adottságai pedig a zavartalan köz-
lekedés biztosítását követelték meg. Városi fejlesztési keretből 
igazi közösségi teret - gáli főteret -, barátságos pihenőparkot 
varázsoltunk „Nyárfaliget” néven a lakótelep közepére. Ez ki-
váló és kedvelt helyszíne az évtizedes múltú gáli családi nap-
nak, adventkor dísze a Mindenki Karácsonyfája. A „Hagyo-
mány és megújulás Óvárosban” projekt a Móra Ferenc Óvoda 
megfiatalítására is lehetőséget nyújtott. Ezt követően megújult 
az óvoda udvara is új és felújított játszóeszközökkel. A József 
Attila Általános Iskola tornacsarnokának tetőfelújításával 
megszűnt a beázás veszélye. Az iskola új szárnyának udvara is 
átépül a bejárati portál teljes megújításával. A Május 1. park is 
a rangjához méltóan szép környezetben várja már a látogató-
kat. Sikertörténetnek tartjuk, hogy mind a négy felnőtt körzeti 
orvosi rendelőt fel tudtuk újítani sikeres pályázattal. A 700-as 
tízemeletesek környezetében és a Bárdos-lakóparknál új par-
kolókat alakítottunk ki, és megvalósult a Bárdos László utca 
forgalomszabályozása is. Az egész ciklus egyik legnagyobb sa-
játerős programja a Béke utca felújítása oly módon, hogy az út 
mentén teljes hosszában 22 parkolóhelyet alakítunk ki.

Hogyan fogadták a körzetben élők a fejlesztéseket?

A megvalósult beruházásokat a lakókkal egyeztetett igények 
és javaslatok alapján terveztük. Folyamatos visszajelzések 
alapján tapasztalható a jóváhagyásuk - a Nyárfaliget, a fel-
újított rendelők és a parkolóbővítés kapcsán az egyértelmű 
az elégedettségük -, illetve számos ötletük van a tervezendő 
korrekciókra akár a játszóterek, akár a közlekedőterek ese-
tében.

Mire a legbüszkébb az elmúlt évek munkájából?

Több újdonságra is büszke vagyok. Akadnak olyanok, amik 
kapcsán rengeteg pozitív visszajelzést kaptam az itt lakóktól: 
ilyen a gáli főtér, vagyis Nyárfaliget megvalósítása, a felnőtt 
körzeti orvosi rendelő felújítása, de sokan örülnek a Béke 
utca felújításának, a parkolók építésével együtt.

Milyen megoldandó feladatok várnak még a körzetre?

Az egyik kulcskérdés az alsógallai aluljáró forgalomszabá-
lyozása lesz, valamint a köznevelési intézmények energetikai 
korszerűsítése, sokan várják például a Benedek Elek Óvoda 
már betervezett felújítását. Természetesen emellett nem fe-
ledkezhetünk meg a parkoló- és játszótér-fejlesztésekről sem.  Folyamatos a járdák és utak fejlesztése

Képviselői beszámolók

  Fontosak a közösségi programok

A Gál István lakótelep elmúlt 
években végrehajtott fejleszté-
seiről és a jövőbeni tervekről 
kérdeztük Pleier Tamást, a 
körzet önkormányzati képvi-
selőjét.

Mik voltak a körzetben az elmúlt évek legfontosabb fej-
lesztései?

Az elmúlt években a legnagyobb beruházások az intézmé-
nyeinkben voltak. Kívül-belül megújult az óvodánk és a 
bölcsődénk is: nemcsak szépek, hanem energia-felhaszná-
lásban is hatékonyabbak lettek, hiszen a nyílászárok cseré-
je mellett a fűtési rendszerük is megújult. A beruházásnak 
köszönhetően végre a mi óvodánk is rendelkezik egy mére-
téhez és rangjához méltó, száz négyzetméteres tornaterem-
mel. 
A járdák felújítása is ütemesen folytatódott. A legnagyobb 
hiány a parkoló száma: ezeket is próbáltuk a lehetőségekhez 
mérten növelni. Az iskola megközelítését is biztonságosab-
bá tettük: kiemelt átjárókat építettünk, az utcát pedig so-
rompóval láttuk el. Az intézmény kapott egy műfüves pályát 
is, a gyerekek nagy örömére.
A Fellner iskola melletti úton megoldottuk az esővíz elveze-
tését, kialakítottunk új parkolókat, és szép burkolatot is ka-
pott a kis tér. Sikerült a játszóteret is bővíteni, és rövidesen 
elkezdődik két kutyafuttató kialakítása, illetve térfigyelő 
kamerát is kihelyezünk.

Hogyan fogadták a fejlesztéseket a városrészben élők?

A szép, megújuló intézményeket és egyéb fejlesztéseket 
a lakók gyorsan elfogadják, szeretik és magukénak érzik. 
Örömmel veszik, hogy szépül a városrész, és várják, hogy 
mikor kerül sor arra a részre is, ahol ők laknak. Éppen ezért 
úgy tervezem, hogy minden része a lakóterületnek egyenle-
tesen fejlődjön.

Önkormányzati képviselőként személy szerint mire a leg-
büszkébb a körzettel kapcsolatban?

Én úgy gondolom, hogy Sárberkinek lenni jó. Büszke va-
gyok minden olyan eredményre, amit az itt lakókkal együtt 
elértünk. Szeretettel nézem a megújuló tömblakásokat, la-
kóházakat,  a sokszínű virágokat, a gyermekeiket sétáltató 
fiatalokat, az unokákkal padon ülő nagyszülőket. Több mint 
harminc éve lakom itt. Sok-sok ismerősöm, barátom van, 
mindig van kivel beszélgetni a múltról, jelenről és a jövőről 
- a szépről, a jóról és természetesen a bosszantó, megoldásra 
váró dolgokról is.

Mik a következő néhány év legfontosabb megoldandó fel-
adatai a körzetben?

Az előttünk álló évek sem fognak más feladatot adni, mint 
az elmúlt esztendők. Az intézményeink rendben vannak, ta-
lán a miénk az egyetlen olyan városrész, ahol mindegyik fel 
van újítva. Számomra a legfontosabb a játszóterek karban-
tartása és az utak felújítása, ahol ez még nem történt meg. 
Fontos kihívás emellett még a járdák járófelületének cseréje 
és a parkolási gondok enyhítése. Rengeteg a fa Sárberekben, 
amiket gondozni kell – mivel szeretnénk a zöld területek 
arányát legalább megőrizni, így új fák ültetésére is szeretnék 
folyamatosan energiát fordítani. A leginkább nagyszabású 
beruházás pedig a Csónakázó-tó fejlesztése lesz, amit a pro-
jekt lezárulta után szerintem nemcsak a sárberkiek, hanem 
minden tatabányai örömmel vesz majd birtokba.  A sárberki intézmények mind megújultak az elmúlt években

Képviselői beszámolók

  Salló Győző büszke a városrész fejlesztéseire

Sárberek elmúlt néhány 
évének legfontosabb fej-
lesztéseiről a körzet ön-
kormányzati képviselőjét, 
Salló Győzőt kérdeztük, aki 
a városrész jövőbeni tervei-
ről is beszámolt lapunknak.
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Befejeződött a kert-
városi körforgalom át-
építése.

A munkálatok az ideiglenes 
gyalogátkelőhely és a Lapatári 
utcában a buszmegálló kiala-
kításával, valamint a terelő 
táblák kihelyezésével kezdő-
dött meg, ezt követte Kertvá-
ros irányába a közvetlen ka-
nyarodósáv előkészítése, majd 
megépítése. A Magyarné Ko-
csis Andrea es Pataki Zoltán-
né önkormányzati képviselők 
által kezdeményezett átépítés 
során azonban nemcsak új ka-
nyarodó sávot alakítottak ki, 
hanem megújult a középsziget 
is, és felújították a járdát, ami 
térköves lett. A gyalogátkelő-
helynél mindemellett taktilis 
köveket helyeztek el a szak-
emberek az akadálymentes 
közlekedés elősegítése érde-
kében. Az átalakítás következ-
tében gyorsabban áthaladhat 

a területen a forgalom, és 
megszűnhetnek a korábban, 
csúcsidőben többször tapasz-
talt kisebb dugók is – ez pedig 
jelentősen megkönnyítheti a 
kertvárosiak életét.

Gyorsabban mehet a
forgalom Kertváros felé

  Az új kanyarodósáv a kertvárosi körforgalomnál

Virágba borulnak a körforgalmak is

  Fontos, hogy minél színesebb legyen a város

Hatvanezer egynyá-
ri virággal varázsolják 
színesebbé az idei év-
ben Tatabányát. 

A színes virágokból több 
közterületre, így a körfor-
galmakba is jut: a felújított, 
közvetlen kanyarodósávval 

kibővített kertvárosi kör-
forgalomnak a közepe is 
megszépül, de színes virá-
gok fogadják az autópálya 

felől városunkba érkezőket 
az óvárosi körforgalomnál 
is.

A városvezetés mindig 
biztatja a tatabányaiakat 
is, hogy csatlakozzanak a 
városszépítő munkához 
- ehhez immár hagyomá-
nyosan egy kis segítséget is 
nyújtanak az ajándék virá-
gokkal a tavaszi virágosz-
tás keretében. Idén az ipari 
park egyik vállalata is csat-
lakozott a városkép szépí-
téséhez: 6500 tő egynyári 
növényt ültettek el a Dózsa 
György úton a kerékpárút 
mellé a Becton Dickinson 
munkatársai. Az akcióval 
a vállalat a társadalmi sze-
repvállalás fontossága mel-
lett tett tanúbizonyságot, 
már nem először az elmúlt 
időszakban.

Idén is népszerű a nyári 
diákmunka program. Ta-
tabányán az Integrált Köz-
igazgatási Központban, a 
Járási Hivatal foglalkoz-
tatási osztályán jelentkez-
hetnek azok a diákok, akik 
szeretnének részt venni az 
idénymunka projektben. 
Az ezzel kapcsolatos tud-
nivalókat a tatabányai él-
ményfürdőben tartott saj-
tótájékoztatón ismertették 
– ott, ahol évek óta rengeteg 
fiatal vállal munkát.

A program július 1-jétől au-
gusztus 31-éig tart. Lehetőség 
van önkormányzati társasá-
goknál munkát vállalni, ahol az 
állam 100%-ban állja a költsége-
ket, valamint a vendéglátás, me-
zőgazdaság és turizmus terüle-
tén is - magánvállalkozásoknál 
egyaránt - ahol 75%-os állami 
támogatás kerül megtérítésre. 
A nyári diákmunka program 
tavaly is nagyon népszerű volt 
megyénkben – hangsúlyozta 
az erről tartott sajtótájékozta-

tón dr. Kancz Csaba. A megyei 
kormánymegbízott hozzátette: 
Komárom-Esztergom megyé-
ben idén összesen 151 millió 
forint áll a rendelkezésre, mely-
ből 1050 tanuló foglalkoztatását 
kívánjuk megvalósítani.

A munkáltatóknak is megéri 
részt venni a diákmunka prog-
ramban, hiszen az állam átvál-
lalja a foglakoztatás költségeit. 
A programban résztvevő vállal-
kozások idén elektronikus úton 
tudják benyújtani a támogatási 
kérelmeiket - erre is felhívta a fi-
gyelmet a Társadalombiztosítási 
és Foglalkoztatási Főosztály ve-
zetője, Nagyné Zölde Mónika.

Tavaly a Gyémánt Fürdő fog-
lalkoztatta megyénkben a leg-
több diákot. A fürdő igazgatója 
idén is 150 fő körüli létszámra 
számít, és azt mondja, szüksé-

gük is van a fiatalokra.
Regisztrálni a lakó-, vagy 

tartózkodási helye szerinti ille-
tékes járási hivatal (Tatabánya, 
Esztergom, Komárom, Tata, 
Oroszlány, Kisbér) Foglalkoz-

tatási Osztályán lehetséges. A 
nyilvántartásba vételhez szük-
ségesek személyes okmányok, 
valamint érvényes diákigazol-
vány vagy iskolalátogatási iga-
zolás.

  Az élményfürdőben ismertették az idei diákmunka program részleteit

TÖBB MINT EZER DIÁKNAK JUTHAT 
NYÁRON MUNKA

Gyermeknapi élmény-
fesztiválra vártak mindenkit 
a Vértes Agorája környékére 
a hétvégén. Az érdeklődő-
ket pontgyűjtő játékok, te-
matikus programszigetek, 

air track show és koncertek 
várták szombat és vasárnap 
délután. A programszigetek 
között minden korosztály 
megtalálhatta a magának 
tetszőt.

„Az elmúlt években álta-
lában tematikus gyermek-
napokat tartottunk, ezúttal 
azonban igyekeztünk az él-
ményekre helyezni a hang-
súlyt” – emelte ki Heczmann 
Evelin, a Vértes Agorája 
ifjúsági- és sport tanácsadó-
ja. „A babaszigeten a legki-
sebbek számára készültünk 
játékokkal, a a nagyobbak 
a digitális szigeten legoro-
botokat programozhatnak, 
illetve VR szemüveg segít-
ségével virtuális valóság já-
tékban is részt vehetnek. A 
lányok sminkeltethetnek a 
„Szépülj!” szigeten, míg a 
sport szigeten az örökmoz-
gók találhatnak különféle 
mozgásformákat.”

A különböző állomáso-
kon a gyerekek pontokat is 
gyűjthettek, ezzel pedig ter-
mészetesen egy pontgyűjtő 
játékba is benevezhettek. Az 
érdeklődők előtt a hétvégén 
a Tatabányai Múzeum is 
megnyitotta kapuit – sokan 
voltak kíváncsiak az állandó 
tárlatokra, emellett az intéz-
mény sem maradhatott ki a 
játékok sorából: bányama-
nókat is kereshettek a gyere-
kek a múzeum falai között. 
A két nap során több fellépő 
műsora is színesítette a prog-
ramot: a Bab Társulat óriás-
bábos előadással, míg a nép-
szerű énekesnő, Kovácsovics 
Fruzsina saját gyerekdalaival 
érkezett Tatabányára.

  Rengeteg élményt gyűjthettek a gyermekek a programon

Pontokat és élményeket is
gyűjthettek a Gyermeknapon
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Frissesség és világraszóló magyarok
A Jászai Mari Színház a 

2018/2019-es évadban a ter-
veknek megfelelően hat fel-
nőtt és 12 gyerek bemutatót 
tartott. Az értékesített bér-
letek száma az előző évhez 
képest öt százalékkal növeke-
dett, ezen belül az Á la carte 
és Karácsonyi bérletek száma 
is nőtt, több mint 50 száza-
lékkal. A székhelyen tartott 
előadások nézőszáma elérte 
a 45.000 főt. Az előadások 
átlagos telítettsége 92 száza-
lék volt – derült ki a teátrum 
2019/20-as évadának beha-
rangozó sajtótájékoztatóján. 
Crespo Rodrigo a színház 
igazgatója elmondta: a követ-
kező évadban a megszokott 
hat helyett nyolc, felnőttek-
nek szóló új darabot állítanak 
színpadra. 

Három új rendező érkezik az 
előttünk álló idényben a színház-
ba. Béres Attila, aki a Cabaret-t 
fogja rendezni, Horváth Illés a 
Tesztoszteronnal mutatkozik be. A 
2019-ben bemutatott Švejk című 
előadás a Jászai Mari Színház és az 
Aradi Kamaraszínház közös szak-
mai együttműködésében jött létre, 
melynek során a darab rendezője, 
zenei vezetője és dramaturgja a 
határon túlról érkezett, hogy a Já-

szai Mari Színház csapatával közös 
művészi munka során álmodják 
színpadra Hašek művét. Az új 
évadban egy fiatal, független, ro-
mániai színházi közösség, a maros-
vásárhelyi Yorick Stúdió művészei, 
tervezői, alkotói és a műhely veze-
tője, Sebestyén Aba fognak együtt 
dolgozni a Részegek című előadá-
son, folytatva ezzel a különböző 
színházi nyelvek és hagyományok 
kölcsönhatására épülő együtt-
gondolkodást. Guelmino Sándor 
idén is két darabot állít színpadra: 
Pintér Béla Szutyok című tragiko-
médiáját, valamint Andrew Bovell 
ausztrál szerző Majd, ha az eső eláll 

című drámáját. Vidovszky György 
visszatérő rendezőként viszi színre 
az Ádám almái című „példázatjá-
tékot”, amely alapjául egy dán film 
szolgált. A Macbeth című előadás 
az új szezonban is műsoron marad 
a Szkéné Színházban.

„Amikor az új évadunk pre-
miereiről beszélünk, elsősorban a 
frissesség jut az eszembe” – hang-
súlyozta a jövőbeni tervek kapcsán 
Crespo Rodrigo, a teátrum igazga-
tója. „Ezeken a darabokon keresz-
tül a mai drámairodalom megha-
tározó alkotásait ismerheti meg a 
közönség, ráadásul olyan műfaji 
teljességben, melyben a dráma, 

a tragikomédia és a vígjáték egy-
formán szerephez jut. A Jászai 
Mari Színház művészi vállalásai 
a mögöttünk álló évadok alapján 
úgy hiszem, világossá tették azt az 
irányt, amit szakmailag meghatá-
roztunk, s ami az eddigi tapaszta-
lataink alapján elnyerte a közönség 
támogatását.”

Bereznai Csaba alpolgármes-
ter a sajtótájékoztatón kiemelte: 
nagyon mély és elgondolkodta-
tó darabokat láthat a következő 
évadban a közönség. Az „Így sze-
rettek ők” sorozatot az új évadban 
a „Világraszóló magyarok” című 
felolvasó-színházi program vált-
ja fel. Az előadásokat szerzőként 
és rendezőként egyaránt Réczei 
Tamás jegyzi. A sorozatban Kő-
rösi Csoma Sándor, Lugosi Béla, 
Munkácsy Mihály és Semmel-
weis Ignác életébe nyerhetnek 
betekintést az érdeklődők. Az 
új évadban is vendégül lát-
nak táncelőadásokat: a TÁNC 
2020 című sorozatban a ha-
gyományos és a kortárs tánc-
nyelven megszólaló előadások 
legjavát láthatják majd a tánc 
szerelmesei. A színház a gye-
rekeknek összesen 10 előadást 
kínál.

2019. június

Új sportparkkal gazdagodott a Gál lakótelep

 Kupcsok Péter, Schmidt Csaba és Pleier Tamás a sportparkot bemutató sajtótájékoztatón

Új sportparkot vehet-
tek birtokba a gyerekek 
nemrég a Gál István la-
kótelepen. A Fidelitas 
tatabányai szervezetének 
kezdeményezésére pályá-
zati forrásból valósulha-
tott meg a 17 millió forin-
tos beruházás a lakótelep 
közepén. 

Szinte még át sem adták, 
a Bárdos László Gimnázium 
diákjai azonnal birtokba is 
vették az új sportparkot a 
Gál lakótelepen. Van már 
hasonló fitnesz létesítmény 
a városban, például a Kodály 
téren. A Gál lakótelepi spor-
teszközöket is úgy helyezték 
el, hogy közel legyen az isko-

lákhoz, és könnyen elérhető 
legyen a tömbházak között.

A Nemzeti Szabadidős 
– Egészség Sportpark Prog-
ram keretében olyan köny-
nyen hozzáférhető, ingyene-

sen használható szabadtéri 
létesítmények épülnek, ami-
ket elsősorban a fiatal vagy 
felnőtt sportolni vágyók 
használhatnak. Tatabányán 
a Fidelitas kezdeményezte 

ilyen parkok kialakítását. 
Az új sportparkot bemutató 
sajtótájékoztatón elhang-
zott, hogy a Gál István la-
kótelepen ebben a hónap-
ban több felújítás is zajlik. 
Huszonkét új parkolóhelyet 
hoznak létre a Béke utcában. 
Elkezdődött a járda felújí-
tása is a lakótelep 525-ös 
számú tömbjétől az 538-ig. 
Pleier Tamás önkormány-
zati képviselő a beruházás-
sal kapcsolatban elmondta, 
hogy térkőre cserélik a régi, 
töredezett burkolatot. Az 
új sportparkot pedig bár-
ki ingyen kipróbálhatja és 
használhatja, ami a 700-as 
tízemeletes házak mögött 
található.

Családi nap, pályaavató, születésnap
A Széchenyi Tömeg-

sport Egyesület fennál-
lásának 35. évforduló-
ját ünnepelték az idei 
Felsőgallai Családi Na-
pon. A szervezők idén 
is rengeteg különböző 
programmal készültek, 
hogy a család minden 
tagja, kicsik és nagyok, 
fiatalok és idősek egy-
aránt megtalálják a ne-
kik megfelelő progra-
mokat. 

„Ez a családi nap is meg-
mutatta, milyen összetartó 
a városrész közössége” – 
hangsúlyozta John Katalin 
alpolgármester. „Felsőgal-
lára mindig is jellemző volt 
az összefogás, az pedig kü-
lön öröm, hogy a Széche-

nyi TSE születésnapját is 
megünnepelhettük.”

Az öregfiúk összecsapása 
és a női labdarúgó mérkő-
zés mellett természetesen 
számtalan kísérő program 
tette valódi családi rendez-
vénnyé a napot: a gyerme-
keket arcfestés, kézműves-
kedés és ugrálóvár fogadta, 
a nagyobbak íjászkodhat-
tak, benevezhettek a főző-
versenyre, és élvezhették a 
fellépők változatos műso-
rait is. Frissen átadott mű-
füves focipályával bővült a 
városrészi sportegyesület 
infrastruktúrája, Szűcs An-
tal Gábor és Horváth János 
mediterrán gitár estje pe-
dig méltó megkoronázása 
volt a kiváló hangulatú ese-
ménynek.  Új műfüves pályát kapott a felsőgallai sport egyesület

  Crespo Rodrigo szerint izgalmas évad vár a színházra

  A társulat és a rendezők
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Az elmúlt három évtized 
legsikeresebb koreográfiá-
it elevenítették fel a Népház 
Show Formációs Tánc Egye-
sület 30 éves jubileumi gálá-
ján a Jászai Mari Színházban. 
28 koreográfiát, valamint az 
eltelt évekre emlékező kisfil-
meket láthattak a közönség 
tagjai - szombaton, vasárnap 
és hétfőn is kétszer, tehát ösz-
szesen hat alkalommal.

A jubileumi gála természetesen 
maguknak a táncosoknak is kü-
lönlegesebb volt, mint egy szoká-
sos tanévzárás. Nemcsak maga az 
egyesület, hanem több táncos is ju-
bilált ebben az évben: Antal Réka, 
Pordán Kata, Sirokmán Luca és 
Pokorny Petra tíz, Borbás Petra és 
Szám Adrienn tizenöt, Bihary Pet-
ra húsz, míg a tánckar- és utánpót-

lás-vezető Mórotz Ivett 25 éve tagja 
a show formációs együttesnek.

A jubileumi gálán Nemeslaki 
Irén szakmai díjat vehetett át Laczó 
Georgina, Boros Katalin díjjal is-
merték el Dávid Enikőt, Borbás 
Petrát és Lakatos Ketrint, köszön-
tötték a jubilálókat és a legjobb 
ifjúsági táncosokat, Erdősi Fannit, 
Gulyás Katát és Lukács Alexát is.

Látványos gála, új koreográfiák:

ÜNNEPELTEK A MAZSORETTEK

  Schmidt Csaba polgármester is köszöntötte a jubiláló tánc egyesületet

Tatabánya önkor-
mányzata ajánlatot tesz 
a Talentis cégcsoport-
nak a szolgáltatóház-
ban lévő tulajdonrészük 
megvásárlására. 

Schmidt Csaba polgár-
mester elmondta, hogy 
a két tulajdonos között a 
fejlesztés több kérdésében 
sem volt egyetértés: amíg az 
önkormányzat a városképi 
és a városközponti funkci-
ók megerősítését tartotta 
elsődlegesnek, addig a be-
fektető számára a közép- és 
hosszútávú (tíz éven belüli) 
pénzügyi megtérülés volt az 
elsődleges. Mivel a fejlesz-

tés későbbi szakaszaiban a 
tulajdonosok közötti nézet-
különbség magát a beruhá-

zást is hátráltatná, ezért 
az önkormányzat úgy 
döntött, hogy az erede-
ti áron, vagyis 195 millió 
forintért visszavásárolja 
a T-Ingatlanfejlesztő Kft. 

50 százalékos tulajdonré-
szét a cég társtulajdonosá-

tól, a Talentis csoporttól. 
A szolgáltatóház így teljes 
egészében a város tulajdona 
lehet. „Ez a lépés garantálja 
a létesítmény biztonságos, 
gazdaságos és közérdekű 
működését” - hangsúlyozta 
a városvezető.

Jubilált a Show Formációs Táncegyüttes

24 produkció, kilenc 
új koreográfia, hat cso-
port közel 90 táncosa 
a színpadon – így fog-
lalható össze röviden, 
számokban a Bányász 
Mazsorett Együttes tan-
évzáró gálája. A Vértes 
Agorája színházterme 
teljesen megtelt a prog-
ramon, ahol a kertvá-
rosi mazsorettek közül 
mindenki megmutatta 
tudását. Beke Tímea, 
az együttes vezetője el-
mondta: a versenyeken 
való szereplés miatt 
nem sok idejük volt fel-
készülniük az esemény-
re, ami természetesen 
kiemelten fontos szá-
mukra.

„Fontosnak tartjuk, hogy 
minél színesebb műsort állít-
sunk össze, és hogy minden-
ki megmutathassa tudását” 
– hangsúlyozta Beke Tímea, 
a Bányász Mazsorett Együttes 
vezetője. „Ma is erre töreked-
tünk, a lányok pedig rengeteg 
energiát fektettek bele, ezért 
nagyon büszke vagyok rájuk. 
Bár természetesen láttam hibá-
kat, de ezeket rövid időn belül 
kijavítjuk.”

A mazsorettek közül ezúttal 
is a legidősebbek voltak a leg-
aktívabbak: több koreográfiá-
ban is láthattuk őket, Mészáros 
Krisztina például hatszor is 
színpadra lépett a délután so-
rán.

„Nagyon sok edzés van a há-
tunk mögött” – mesélte a Bá-

nyász Mazsorett Együttes tagja. 
„Viszont így utólag természe-
tesen minden gyakorlással töl-
tött perc megéri. Hihetetlenül 
pörgősen telik egy-egy ilyen 
délután: a táncok között sincs 
megállás, öltözés, sminkelés, 
egymás segítése – így telnek a 
gála percei a takarásban.” 

A Bányász Mazsorett Együt-
tes évek óta öregbíti varosunk 
és szűkebb pátriárkájuk, Kert-
város hírnevét. Nem véletlen, 
hogy az évzáró gála alkalmá-
val a városrész önkormányzati 
képviselői, Magyarné Kocsis 
Andrea és Pataki Zoltánné is 
köszöntötték a táncosokat.

  Látványos koreográfiákat láthatott a közönség

„Mi lehet jobb annál, 
mint szeretni, amit csiná-
lunk és tudni, hogy annak 
értéke is van? A Népház 
Show Formációs Tánc 
Egyesület 30 éves fenn-
állását ünnepelve bizton 
állíthatom, hogy érték 
teremtődött Tatabányán” 
– emelte ki Schmidt Csa-

ba polgármester, a tánc-
együttes jubileumi bálja 
kapcsán, amit a gála után 
egy héttel tartottak a Já-
szai Mari Színházban. A 
táncosok olyan produk-
ciókkal készültek erre az 
estére, amik a gálaműso-
ron nem szerepeltek. Kü-
lön ruhákat is varrattak 
az alkalomra, és mivel 
kevés fiú van a csapat-
ban, a lányok párjaikat 
fogták táncra egy-egy 
koreográfia erejéig. A 
Show Formációs Tánc-
együttes tagjai nem sokat 
pihenhetnek a jubileumi 
évadzárást követően sem: 
augusztusban már Né-
metországban képviselik 
majd városunk színeit.

Laptopokat és hangszórókat kapott az óvoda
Új laptopokkal és hangfa-

lakkal gazdagodott a Tata-
bányai Benedek Elek Óvoda 
Móra Ferenc Óvoda Telep-
helye. Az intézmény a „Kéz 
a kézben” program keretén 
belül kapta meg a vadonatúj 
elektronikai eszközöket. 

13 laptopot és két új hor-
dozható hangszórót adomá-
nyozott a Harman Becker 
Gépkocsirendszer Gyártó 
Kft. a tatabányai Móra Fe-
renc Óvodának. A cég az 
első olyan megyén kívüli 
adakozó, akik a „Kéz a kéz-

ben” program keretein belül 
támogatnak egy tatabányai 
oktatási-nevelési intéz-
ményt. A vállalat személyes 
ügyének érezte az intéz-
mény megsegítését, hiszen 
Pásztor Bernadettnek, a cég 
nemzetközi bérszámfejtési 

csoportvezetőjének gyer-
meke a Móra Ferenc Óvo-
da Őzike csoportjába jár. 
Schmidt Csaba Polgármes-
ter örömét fejezte ki, hogy 
az önkormányzat által nyolc 
évvel ezelőtt elindított „Kéz 
a kézben” program immár 
túlmutat a megye határain, 
hiszen ezúttal egy fehérvári 
cég érezte szívügyének a vá-
ros egyik legszebb óvodájá-
nak, a Móra Ferenc Óvodá-
nak a megsegítését. 

Fátrai Zsuzsanna óvoda-
vezető megköszönte a szü-
lők segítségét, és hang-
súlyozta: éppen ebben az 
évben tervezték a közel 65 
éves intézmény eszközpar-
kját megújítani, így ez a se-
gítség különösen jókor jött 
az óvárosi óvodának.

  A Városkapu Szolgáltatóház a megújuló Megyeháza tér része lesz

  Ilyen laptopokkal gazdagodott az óvoda

100%-ban a városé lehet a Városkapu 
Szolgáltatóház
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MÉG „DADÁBB” LETT
A DADABÁNYA

A közismert esztéta, 
Réz András volt a Dada-
bánya porondmestere. 
Második alkalommal 
rendezte meg a Vértes 
Agorája és a Bányászati 
és Ipari Skanzen az un-
derground művészeti 
fesztivált. Képzőművé-
szeti kiállítással, kon-
certekkel és író-olvasó 
találkozókkal várták az 
érdeklődőket a hétvégén.

A program szerint „min-
denféle díjas művészek” és 
a jövő reménységei alkottak 
együtt a Skanzen udvarán: 
Szurcsik mester vezetésével 
a Kunstkommando végigy-
gyalogolt a művészettörté-
net rózsaszín testén, míg az 
irodalom képviselői szétz-
úztak néhány írói barátsá-
got.

A Bányászkislányok ki-
állítás korhatáros volt, Olaf 

Martin erotikus naptár-
képeit lehetett megnézni 
a kasházban. A Skanzen 
udvarán írókkal-költőkkel 
lehetett beszélgetni, amíg 
nem volt hangos a színpad. 
Hat koncertet nézhetett meg 
a közönség: a Panel Surfers 

megdöngette a falakat, utá-
na Lidércnyomást kaptunk, 
a Rühös Foxitól még most is 
vakarják néhányan a fejüket, 
Lyuhász Lyácint ápolta a bá-
nyász szakmakultúrát, végül 
a Tudósok pszichoterápiát 
tartottak a közönségnek.

Karate, kézilabda, trak-
torhúzás és buborékfoci – 
egészen eltérő mozgásfor-
mákban mutathatták meg 
tudásukat az érdeklődők 
az idei Kihívás Napján Ta-
tabányán. A Szent Borbá-
la úti sporttelepen közel 
húszféle sportágat, többek 
között különböző küzdő-
sportokat, labdajátékokat 
próbálhattak ki a tatabá-
nyai oktatási intézmények 
tanulói, de a résztvevők 
megismerkedhettek az at-
létikával vagy a sakkal is.

„Összesen 16 sportág van 
jelen a mai programon, igye-
keztünk a lehető legszínesebb 
kínálatot összeállítani, hogy 
mindenki megtalálja a számá-
ra legszimpatikusabb mozgás-
formát” – hangsúlyozta Nagy 
Ferenc, a Vértes Agorája ren-
dezvényszervezője. „Nagyjából 
1200 gyermek vesz részt az idei 
Kihívás Napján, a fiatalok sze-
rencsére örömmel jönnek, és az 
időjárás is kegyes hozzánk.”

A Kihívás Napja 1982-ben 
indult Kanadából, ahol két 
szomszédos város vezetői el-
határozták, hogy egy egész 
napos verseny keretében 
döntik el, melyikük városa 
a sportosabb. A verseny el-
döntéséhez 0 órától 21:00-
ig folyamatosan számolták, 
hányan végeznek aktív test-
mozgást legalább 15 percen 
keresztül. A Kihívás Napja 
hamar meghonosodott szerte 
Európában és a nagyvilágban, 
majd 1991-ben Magyaror-
szágra is megérkezett. Ha-
zánkban eddig összesen 1596 
település vett részt a vetélke-
désben. Tavaly a versenyben 
részt vett falvak és városok 
lakói egyetlen nap alatt több 
mint 3 millió negyedórás test-
mozgást végeztek.

A Kihívás Napja fő célja 
az, hogy kedvet teremtsen 
a mozgáshoz, az egészsé-
ges életmódhoz - ezért tá-
mogatják olimpikonjaink, 
sportkiválóságaink is sze-
mélyes részvételükkel ezt az 
országos eseményt. A nagy-
szabású sporteseményt 
idén városunkban meg-
tisztelte jelenlétével ifjúsági 
olimpiai bajnok vívónk, 
Esztergályos Patrik is. Mint 
mondta, mindig jó érzés lel-
kes gyereksereget látni, akik 
sportolnak, mozognak.

„A sport, a testmozgás szerin-
tem az egyik legfontosabb do-
log, amit adhatunk a gyerekek-
nek” – fogalmazott a sportoló, 
aki nemrég az Exatlon Hungary 

legjobb férfi versenyzője lett. 
„Engem ugyan az egész ország 
egy kereskedelmi televíziós mű-
sorból ismerhetett meg, de oda 
is a sport által kerülhettem be, 
ráadásul maga a műsor is ilyen 
jellegű feladatok teljesítéséből 
állt. Maximálisan hiszek abban, 
hogy a sport igazi jellemformá-
ló, és rengeteget adhat minden-
kinek. Remélhetőleg egy-egy 
ilyen találkozás alkalmával ezt 
is át tudom adni valamennyire a 
gyerekeknek.”

Esztergályos Patrikot hatal-
mas lelkesedéssel fogadták a 
tatabányai diákok: a népszerű 
sportember több száz autogra-
mot osztott ki a Kihívás Napján, 
és több órán keresztül vett részt 
a játékos feladatok teljesítésé-
ben is.   Esztergályos Patrik rengeteg autogramot kiosztott a nap során

Esztergályos Patrikkal sportolhattak a tatabányai gyerekek

Tehetségünnepet tartottak 
Tatabányán. Általános- és 
középiskolás diákok kap-
tak elismerést a megyei és 
országos versenyeken elért 
eredményeikért. Felké-
szítő tanáraikat is díjazta 
a Tatabánya Középfokú 
Oktatási Intézményeiért 
Közalapítvány és a Pol-
gármesteri Hivatal. A Ke-
reskedelmi, Vendéglátó 
és Idegenforgalmi Szak-
középiskola adott otthont 
idén az ünnepségnek.

Városunk polgármestere 
köszöntőbeszédében kiemel-
te, hogy a város tovább bőví-
ti a jelenlévő iparágakat, így 
bővülnek a pályaválasztási le-
hetőségek is. Schmidt Csaba 
említést tett az egész országra 
jellemző szakemberhiányról 
is. Arra buzdította a diákokat, 
hogy ha kipróbálják magu-
kat külföldön vagy más hazai 
városokban, tapasztalataikat 
hozzák vissza Tatabányára.

A Tatabánya Középfokú 

Oktatási Intézményeiért Köz-
alapítvány idén növelni tudta 
a támogatást, amelyet a díja-
zott középiskolások és felké-
szítőik kaptak – hangsúlyozta 
a kuratórium elnöke, Szalai 
Imre.

Az általános iskolák közül 
a legtöbb tanulmányi díjat a 
Dózsakerti Váci Mihály Ál-
talános Iskola tanulói kapták. 
Igazgatójuk, Benyeczkó Ilona 
korábban miniszteri elisme-
rést vehetett át, most diákjai 

kaptak elismeréseket.
A tanulmányi díjakat Tata-

bánya polgármestere és alpol-
gármestere adta át a diákok-
nak és felkészítő tanáraiknak. 
Az általános iskolák ünnepsé-

gén a Kodály Zoltán Alapfokú 
Művészeti Iskola növendékei, 
a középiskolák tehetségün-
nepén pedig a Kereskedelmi 
szakközépiskola diákjai adtak 
színvonalas műsort.

   Elismerték a tatabányai tehetségeket

  A gyerekek imádták a traktorhúzást

TRAKTORHÚZÁS ÉS BUBORÉKFOCI 

A KIHÍVÁS NAPJÁN

  Idén is népszerű volt az underground fesztivál

Elismerés a város
tehetségeinek
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A MÁK Rt. (Magyar Ál-
talános Kőszénbánya Rt.) 
Tatabánya elődtelepülése-
in 1896-ban kezdte meg 
a szénbányászatot és egé-
szen az iparág 1946. évi 
államosításáig végezte is a 
kitermelő tevékenységet. 
Tatabánya (1902-től kis-
község, 1923-tól nagyköz-
ség) története szorosan 
kapcsolódik a vállalat te-
vékenységéhez. Ennek kö-
szönhetően a MÁK Rt. ma 
is jelen van a tatabányai 
köztudatban. Mindehhez 
azonban tévhitek is tár-
sulnak. Gyakran hallani, 
hogy a MÁK Rt. „tatabá-
nyai cég” volt. Ugyanak-
kor rögtön hozzá is teszik, 
hogy a MÁK európai szin-
ten is jelentős vállalatnak 
bizonyult. A két állítás kö-
zött alapvető ellentmon-
dást érzünk, hiszen egy 
Európában elismert céget 
valószínűleg nem községi 
székhellyel jegyeznek be 
Magyarországon. Az aláb-
biakban röviden ismertet-
ni szeretném a MÁK Rt. 
történetének kevésbé is-
mert részleteit.

A Magyar Általános Kő-
szénbánya Rt-t (MÁK Rt.) 
1891-ben alapították, egy 
a borsodi szénmedencé-
ben (Királdon) tevékeny-
kedő kisebb bányavál-
lalkozásként. A vállalat 
figyelme az 1890-es évek 
közepétől a Komárom 
vármegyei Tatai-meden-
cére terelődött. Itt nyi-
tották meg 1896-ban Al-
sógalla község határában 
az első aknát. 1897-nen 
hivatalosan is megvásá-

rolták a tatai Eszterházy 
uradalom szénkiterme-
lésének jogát. 1902-ben 
A ls ó g a l l a - b ány ate l e pb ől 
fejlődött ki Tatabánya 
község. A helyi bányá-
szat megkezdésével jelen-
tősen átalakultak a térség 
természeti, gazdasági és 
társadalmi viszonyai is. 
A tatabányai iparvidék 
kiépülésével a környező 
települések – Alsógal-
la, Felsőgalla, Tatabánya, 
Bánhida – összenőttek, 
ami jelentős közigazgatá-
si problémákat eredmé-
nyezett. Mindez végül az 
1947-es várossá egyesítés-
hez vezetett.

A tatabányai bányanyi-
tás ugyanakkor elsöprő 
gazdasági áttörést ered-
ményezett a MÁK Rt szá-
mára. A századforduló 
után a vállalat részvényeit 
külföldi tőzsdéken (Bécs, 

Genf, Párizs, Lyon) is je-
gyezni kezdték. Megje-
lent egy jelentős francia 
és svájci, kisebb részben 
osztrák részvényérdekelt-
ség. A nagyvállalati lét el-
ismerését jelentette, hogy 
1901-ben Széll Kálmán 
miniszterelnök engedé-
lyezte a vállalatnak, hogy 
hivatalos iratain a magyar 
címert használják

A MÁK Rt. a tatabányai 
bányanyitást követően 
alapvetően három térben 
elkülönülő egységre tago-
lódott. A fővárosi admi-
nisztrációs központban 
üléseztek a vállalat opera-
tív irányító testületei, va-
lamint a cég egészét érintő 
mindennapos adminiszt-
rációs munka is itt zajlott. 
A vállalat a cégbíróságon 
fővárosi székhelyű magán 
részvénytársaságként volt 
bejegyezve. A MÁK ipari 

termelésének döntő részét 
ugyanakkor a Tatabányai 
Bányaigazgatóság üzemei 
biztosították. A borsodi 
bányák jelentősége a tata-
bányai bányanyitást köve-
ten jelentősen csökkent.

A magyar országgyűlés 
1946-ban a szénbányásza-
ti iparágat, 1948-ban min-
den 100 munkásnál többet 
foglalkoztató vállalatot 
államosított. Ezzel a MÁK 
Rt. befejezte működését. 
Elmondhatjuk, hogy a 
MÁK Rt. ugyan nem volt 
tatabányai vállalat, hi-
szen a fővárosba volt be-
jegyezve a cégbíróságon; 
ugyanakkor a tatabányai 
iparvidék adta termelésé-
nek gerincét, anélkül nem 
érte volna el ezt a páratlan 
gazdasági sikert.

Várostörténet
Mi volt a MÁK Rt.?

  A MÁK Rt. 40 éves jubileumi ünnepsége

Szerző: Macher Péter

Rejtvény
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Tatabányai lány az 
ország legszebbjei között

Idén is megválasztották 
Magyarország Szépét. A 
győztes több millió forint 
értékű nyereménnyel gaz-
dagodott, és lehetőséget 
kap arra, hogy hazánkat 
képviselje a világ egyik 
legrangosabb szépségver-
senyének világdöntőjén, a 
Miss World-ön, amit Thai-
földön rendeznek meg.

A legjobb húsz mezőnyében 
egy tatabányai lányért is szorít-
hattunk. Markóczy Annamária 
évekig élt Dániában, ahol mér-
nöknek tanult. Tanulmányait 
már itthonról folytatja, hiszen 

nemrég hazaköltözött, részben 
a verseny miatt. 

A finálét megelőző kéthetes 
tábor alatt négy alversenyt ren-
deztek, ahol négyen kiestek, így 
16 szépség maradt a döntőre. 
Annamária hangsúlyozta: régi 
sztereotípia, hogy nem túl in-
telligensek azok a lányok, akik 
ilyen versenyre jelentkeznek. 
Ezzel szemben zsűri egyaránt 
figyelembe veszi a versenyzők 
külső-belső tulajdonságait, és 
nagyon fontos, ki milyen intel-
ligenciával bír. „Annyira erős 
volt a mezőny, hogy megtip-
pelni sem lehetett, ki nyer, min-
denki szép és intelligens - így 

nem lehetett előre tudni, mi lesz 
az, ami végül győzelemhez segít 
valakit” – fogalmazott a tatabá-
nyai szépség.

Markóczy Annamária imád 
sportolni, számos sportágat ki-
próbált már, úszott, röplabdá-
zott, teniszezett és gyerekkora 
óta síel. Hobbija az utazás, a 

családjával együtt szeretnek új 
tájakat felfedezni. Saját magá-
nak szeretett volna bizonyítani 
a versenyen, a döntős szerep-
lést egy izgalmas kihívásként 
élte meg. Magyarország szépe 
végül Nagypál Krisztina lett, 
Markóczy Annamária a dön-
tő első kiesője volt.

  Markóczy Annamária a 16 legszebb magyar lány egyike

  A kerékpárosok örömmel fogadták az ajándék reggelit

Reggelivel lepték meg a bringásokat
Szendvicset, szőlő-

cukrot és sportitalt 
is rejtett az a csomag, 
amivel a Tatabánya 
Pont munkatársai ked-
veskedtek a kerékpá-
rozóknak városunk-
ban. A Tavaszi Bringás 
Reggeli keretében két 
helyszínen, az Ipari 
Parknál és Dózsakert-
ben várták a munkába 
vagy iskolába igyekvő 
bicikliseket.

Az elmúlt években fo-
lyamatosan nőtt a kerék-
párosok száma, az idei 
évben is sokakat sikerült 
meglepniük a Tatabánya 
Pont munkatársainak, 
akikhez a Decathlon és az 
Aptiv munkatársai is csat-

lakoztak - mindkét cég 
fontos feladatának érezte 
a kezdeményezés támo-
gatását. A kerékpárosok 
többsége örömmel fogad-
ta a reggelit,  Tóth Zoltán 
például csak emiatt tett 
néhány száz méteres ki-
térőt szokásos útvonalá-
hoz képest. Mint mondja, 
minden nap gyalog vagy 
biciklivel jár munkába.

A Bringás Reggeli ere-
detileg az Európai Mobi-
litási Hét része, a mostani 
egy rendhagyó, Tavaszi 
Bringás Reggeli volt – de 
természetesen ősszel, a 
szokásos időpontban is 
meglepik majd a szerve-
zők a bic ik l ivel  munkába 
járókat  némi harapniva-
lóva l .

Ismét virágot osztott 
Schmidt Csaba. Tata-
bánya polgármestere 
azzal a céllal tartotta 
meg hagyományos ak-
cióját három helyszí-
nen is, hogy tovább szí-
nesedjen a város.

„Minden évben próbá-
lunk nagy gondot fordítani 
arra, hogy a tavasz bekö-
szöntével virágba boruljon 
a város: májusban egy-
nyári virágokkal díszítjük 
fel tereinket, parkjainkat, 
de színpompa fogadja az 
autósokat is az utak men-
tén” - fogalmazott a város-
vezető. „Mindig biztatjuk 
a tatabányaiakat is, hogy 
csatlakozzanak hozzánk a 
városszépítő munkában, 
és ehhez nyújtunk immár 
hagyományosan egy kis 

segítséget az ajándék virá-
gokkal.”

A virágosztásra jelent-
kező tatabányaiak egytől 
egyig kiváló ötletnek tar-
tották a kezdeményezést.

„Jó kezdeményezésnek 
tartom, mert színesebb, 
virágosabb lesz így a vá-
ros” – mondta el Szabó Pé-
ter, aki feleségével érkezett 
a József Attila Művelődési 
Házhoz. „Önmagában ez a 
mennyiség természetesen 
nem elég, azonban remek 
motiváció lehet arra, hogy 
odafigyeljünk erre. Egy-
egy ház ablakát minden-
képpen feldobja néhány 
színes virág.”

Néhány napon belül Al-
sógallán, Óvárosban és az 
Árpád téren is osztott vi-
rágot a tatabányai polgár-
mester.

Ismét színesebb lehet a város

  Több százan vettek át virágokat Schmidt Csaba polgármestertől

Májusfadöntéssel és ha-
gyományőrző előadásokkal 
ünnepelték a pünkösdöt Alsó- 
és Felsőgallán. Színes műsort 
adtak az óvodások, az iskolá-
sok és a településrészek német 
nemzetiségi csoportjai. Az ün-
nepségen átadták az Alsógalla 
Hagyományaiért díjat is.

Felsőgallán májusfadöntéssel 
kezdődött a pünkösdi ünnepség. 
A májusfát a hagyományok szerint 
május 1-jén állítják a természet új-
jászületésének szimbólumaként. 
Pünkösdkor nagy mulatság köze-
pette döntik ki a helyéből. Nem-
zetiségi dalokkal és táncokkal kö-
szöntötték az ünnepet. A felsőgallai 
hagyományőrző csoportok, az 
óvodások és az iskolások adtak 
műsort.

Alsógallán egy nappal később 
tartották meg a pünkösdi felvonu-
lást és ünnepséget. Schmidt Csaba 
polgármester, a városrész önkor-
mányzati képviselője köszöntőbe-
szédében kiemelte, hogy új helyre 
találtak az alsógallai rendezvények 

a faluréten. Pünkösd után kezdőd-
nek meg a területrendezési mun-
kálatok. A polgármester beszámolt 
arról is, hogy ténylegesen a város 
tulajdonába került a József Attila 
Művelődési Ház melletti épület, így 
megkezdődhet az ottani közösségi 
tér megtervezése is.

Az Alsógalla Hagyományaiért 
Közhasznú Alapítvány Kuratóri-
uma idén is odaítélte az Alsógalla 
Hagyományaiért, Jövőjéért Díjat a 
lakosok szavazatai alapján. Virág 
Béláné Gizi néni vehette át az elis-
merést a polgármestertől. Az ünne-
pélyes díjátadás után az óvodások 
nyitották meg a pünkösdi műsort. 
Az iskolások és a felnőtt csoportok 
is nemzetiségi műsort adtak. Az 
idei pünkösdi ünnepre a duna-
szentmiklósiakat hívta vendégül az 
Alsógallai Baráti Egyesület.

Az „Alsógalla Hagyományai-
ért” Közhasznú Alapítvány gyűjtést 
kezdeményezett az ünnepségen. 
Az alsógallai német tájház fejlesz-
tésére szeretnék fordítani az ösz-
szegyűlt forrást. Az ünnepnapot 
táncházzal zárták.

Pünkösdi programok városszerte

37. alkalommal gyűltek ösz-
sze a dalkörök az ország min-
den részéről pünkösdhétfőn 
a Kertvárosi Bányász Műve-
lődési Otthonban a Pünkösdi 
Dalostalálkozóra. A házigazda 
Bányász Dalkör számára ki-
mondottan fontos ez a prog-
ram, hiszen sok együttessel 
csak itt tudnak találkozni. A 
Kertvárosi Bányász Művelődé-
si Otthon kiemelt feladatának 
tekinti a magyar hagyomá-

nyok ápolását, ezért is bizto-
sítanak évről évre otthont a 
dalostalálkozónak. Az idei 
program szomorú apropóját 
adta, hogy dr. Gerzanics Mag-
dolna népzenekutató, aki az 
elejétől fogva véleményt mond 
a résztvevő dalkörök produk-
cióiról, idén utoljára tudott sze-
repet vállalni a programon. Az 
idei Pünkösdi Dalostalálkozón 
12 dalkör vett részt, köztük egy 
felvidéki együttes is.

  Közel négy évtizede népszerű program a dalostalálkozó
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MARAD A MEGYE EGYBEN A BÁNYÁSZ

   Az aranyérmek átvételekor még mindenki boldog volt

DIÁKOLIMPIAI BAJNOKOK A KODÁLYOS KÉZISEK
Újabb tatabányai kézi-

labda siker: diákolimpiai 
bajnokok lettek a Kodály 
Zoltán Általános Iskola 
kézilabdázói! A III. kor-
osztály országos döntőjét 
Békéscsabán rendezték, 
ahol Horváth Árpád és 
Jaczkó László hatodik 
osztályos tanítványai a 
Mezőszilas, az Algyő és a 
Nagykanizsa együttese-
it megelőzve veretlenül 
nyerték a csoportküzdel-
meket. 

Az elődöntőben a Bal-
mazújváros már jóval ko-
molyabb kihívást jelentett a 
kodályosoknak: végül nagy 
csatában 16-15-re győztek a 
tatabányai fiúk. A fináléban 
az a Mezőszilas várt a Kodály 
legénységére, akiket a cso-
portmeccsek során 23-16-ra 
már legyőztek a tatabányaiak. 

A döntő összecsapás a koráb-
binál szorosabbnak bizonyult 
ugyan, de a győzelem itt sem 
forgott veszélyben: 23-20 ará-
nyú sikerrel lettek diákolim-
piai bajnokok a Kodály iskola 
diákjai. 

„Nagyon büszke vagyok a 
fiúkra, mert a fináléban igen 

komoly nyomással kellett 
megküzdenünk, és nem csu-
pán az ellenfél részéről” – utalt 
a kiállítások és a hétméteresek 
igen egyoldalú arányaira Hor-
váth Árpád. „Bár nehéz volt, 
a játékosaim nem omlottak 
össze, és fiatal koruk ellenére 
roppant rutinosan szerepeltek. 

Ráadásul a Mezőszilas együt-
tesét idén csak mi tudtuk le-
győzni, így különösen értékes 
ez a diákolimpiai bajnoki cím.”

A legjobb kapusnak járó 
különdíjat Tóth Zsombor hoz-
hatta el, míg a legjobb testne-
velőnek Horváth Árpádot vá-
lasztották.

  A bajnokcsapat tagjai és edzőik

Elbukta az osztályozót a 
Bányász. A Tatabányai Sport 
Club megyei első osztályú 
bajnokságot nyert labdarú-
gó csapata az idegenbeli 0-0 
után hazai pályán 1-0 arány-
ban kikapott Fejér megye 
legjobbjától, a Bicskétől, így 
marad a megyei első osztályú 
bajnokságban. A nagy me-
legben rendezett visszavágón 
a mieink voltak kezdemé-
nyezőbbek, több támadást 
is építettek a széleken, de a 
gólhelyzetig nem jutottak. 
Nem úgy a Bicske, akiknek 
gyakorlatilag az első táma-
dásuk gólt ért. Egy védelmi 
hibát kihasználva a 18. perc-
ben Farkas Máté gurított a 
hálóba.

A gól után is többet próbál-
kozott a Bányász, azonban a 
kapu előtti befejezéseik pon-
tatlanok voltak.

A szünetet követően is 
kék-fehéreknél volt többet 
a labda, de a Fejér megyeiek 
szervezetten, masszívan véde-
keztek. P. Nagy László pályára 
küldte Solymos Zoltánt, Far-
kas Viktort majd Krupánszki 
Balázst is, azonban a vendé-
gek kapusa többször is bra-
vúrosan védett. A hazaiak a 
második félidőben szinte egy-
kapuztak, de Dragan Vukmir 
csapata hősiesen védekezett, 
és kapott gól nélkül zárta a 
találkozót.

Solymos Zoltán, a Tatabá-
nyai Sport Club támadója a 

megyei első osztályú bajnok-
ság gólkirályi címét érdemelte 
ki, míg P. Nagy Lászlót ugyan-
ezen osztály legjobb edzőjé-
nek választották. Mindketten 
hangsúlyozták: az egyéni el-
ismerések örömteliek ugyan, 
de ha tehetnék, azonnal elcse-
rélnék a Bicske ellen elbukott 
osztályozó megnyerésére.

P. Nagy Lászlóval kapcso-
latosan az osztályozó párharc 
után hivatalossá vált, hogy 
távozik posztjáról, helyette 
Bekő Balázs irányítja a követ-
kező idényben a kék-fehére-
ket. P. Nagy László is marad 
a klub alkalmazásában: az 
utánpótlás szakmai igazgatói 
teendőit látja majd el. 
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Imp res  szum

A hőségben elsősorban a krónikus betegeknek és idősek-
nek kell óvatosnak lenniük, és vigyázni kell a gyerekekre 
is. De a nagy meleg az egészséges felnőttek szervezetét is 
megterhelheti. Érdemes ilyenkor megfogadnunk néhány 
jótanácsot:

Gyermeket és állatot még rövid időre se hagyjunk a gépkocsi-
ba bezárva!

A nagy melegben hűtsük magunkat, és megfelelően pótoljuk 
az izzadással elveszített folyadékot és sót. Kirándulásra, utazásra 
mindig vigyünk magunkkal folyadékot!

Különösen vigyázzanak egészségükre kánikula idején az idő-
sek, szív-, vese-, máj- és cukorbetegségben szenvedők. Ügyel-
jünk a gyermekekre, a kórházakban, időseket ellátó intézmé-
nyekben gondozottakra - ők fokozottan érzékenyek a meleg és 
a napsugárzás hatására.

A nagy melegben korlátozzuk a fizikai aktivitást, 11 és 15 óra 
között lehetőleg tartózkodjunk árnyékban, hűvös helyen.

A napon hagyott gépjárművek igen gyorsan felmelegedhet-
nek, ezért ajánlott utazás előtt alaposan átszellőztetni az utaste-
ret. A meleg gépjárműben való utazás rosszulléthez, akár ájulás-
hoz is vezethet, így fokozott a balesetveszély.

Legyünk körültekintőek
kánikula idején!

A meleggel kapcsolatos riasztást három-

fokú skálán közli a meteorológiai szolgá-

lat. A legalacsonyabbat (sárgát) abban az 

esetben adják ki, ha a napi középhőmér-

séklet megközelíti a 25 Celsius fokot. A 

narancssárga riasztás akkor lép életbe, ha 

a napi középhőmérséklet három napon át 

meghaladja a 25 fokot, vagy egy napon át-

lépi a 27-et. A legmagasabb (vörös) a ri-

asztás akkor, ha három napon keresztül 27 

fok fölött van a napi átlaghőmérséklet.
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Látványos ugrásoké, re-
mek teljesítményeké volt a 
főszerep a Hopp Parádén. Az 
Árpád téren tartott ugrógálát 
egyedülálló műhelybeszélge-
tés és közönségtalálkozó előz-
te meg a Vértes Agorájában: 
városunkba látogatott két vi-
lágklasszis rúdugró, az olim-
piai és világbajnok Maxim 
Tarasov és a korábbi fedettpá-
lyás világcsúcstartó, kétszeres 
fedettpályás világbajnok és 
olimpiai ezüstérmes Rodion 
Gataullin. A nyílt műhely-
beszélgetés fő témája az volt, 
hogy miként válhat a meglé-
vő magyar tehetségeinkből, 
nemzetközileg is sikeres és 
elismert, felnőtt atléta.

A Hopp Parádé 2007 óta már 
bejárta az ország egy jelentős ré-
szét, ezúttal városunkba is elért a 
programsorozat.

„Hatalmas elismerés és kivá-
ló lehetőség is ez a program” – 
hangsúlyozta Sámuel Botond, a 
Tatabányai Sport Club ügyveze-
tő-elnöke. „Elismerés a tatabányai 
atlétikának, és kiváló lehetőség a 
sportág számára, hogy olyanok-
nak is megmutassa magát, akik 
máshogy nem láthatnának testkö-
zelből egy ilyen megmérettetést. 
Az pedig külön emeli az esemény 
fényét, hogy olimpiai bajnokok 
osztják meg élményeiket a fiata-
lokkal – olyan kiváló sportolók, 
akik valódi példaképek lehetnek 
mindannyiunk számára.” 

A távolugrók mezőnyében a 
TSC ugrói, Gerics Roland és Fe-
dor Benjámin kiválóan versenyez-

tek. Eredményük 7,30 méter és 
7,33 méter lett. A női rúdugróver-
senyre hazánkba érkezett két 4,67-
et teljesített atléta. Itt volt az orosz 
bajnok, világbajnoki 8. helyezett, 
Olga Mullina és a fehérorosz Iry-

na Zhuk, aki tavaly Hopp Parádé 
csúccsal (4,67) nyerte a versenyt, 
amúgy Universiade-győztes és 
hazájában tízszer szerzett bajnoki 
címet. A magyar színeket Siskó 
Zsófia, Szabó Diána, Klekner 
Hanga, Gebauer Maja, Kulcsár 
Boglárka és Garamvölgyi Petra 
képviselte. A verseny ünnepélyes 
megnyitóján többen is hangsú-
lyozták: roppant erős mezőny 
gyűlt tehát össze Tatabányán.

„Amikor felújítottuk az Árpád 
teret, sokféle rendezvényt elkép-
zeltünk ide, de bevallom, ilyen 
ugrógála eszünkbe sem jutott” 
– mondta mosolyogva Schmidt 
Csaba polgármester. „Viszont azt 
kell mondjam, remek ötlet volt 
megrendezni a Hopp Parádét, 

hiszen kiváló a szervezés, nagyon 
jó a hangulat, és elképesztő sport-
teljesítményeket láthatunk testkö-
zelből.”

A városvezető szavaihoz csatla-
kozott Bencsik János országgyűlé-
si képviselő és dr. Deutsch Tamás, 
a Sportegyesületek Országos Szö-
vetsége elnöke is – utóbbi szerint 
az itt látható ugrásokat még a 
világversenyeken is csak jóval tá-
volabbról élvezhetik a szurkolók, 
így a tatabányai verseny egészen 
egyedülálló élmény. A Hopp 
Parádé 2020-ban is folytató-
dik, a tatabányai szervezők 
pedig nem titkolják: szeret-
nék mihamarabb ismét vá-
rosunkban megrendezni az 
ugrógálát.

  Látványos ugrásokat mutattak be az atléták

Hopp Parádé:
ugrógála világsztárokkal
a városközpontban

  Schmidt Csaba polgármester is díjazta a legjobbakat


